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وزارة التعليم العالي والبحث العلمي

             جامعه بغداد
                                                                                                             كليه التربية الرياضية للبنات
تأثير تمرينات خاصة على كهربائية بعض العضلات للاعبات كرة اليد
بحث تجريبي 
مقدم من قبل 

منتهى محمد الفهداوي 
2012
مستخلص البحث

من اجل فهم المتغيرات التي ترافق العضلة إثناء تدريب القوة العضلية الخاصة جاءت أهمية البحث والتي تكمن بالكشف عن الجوانب العملية والمعرفية للعملية التدريبية بما يتلاءم وطبيعة العلم وأهميته في مجال تدريب كرة اليد،   لذا هدفت الدراسة معرفة تأثير تدريب القوة الخاصة بكل المتغيرات الكهربائية (قمة الموجة ،وسع الموجة،معدل الجذر ألتربيعي ) عن طريق جهاز EMG.

 واستخدمت الباحثة المنهج التجريبي على عينة  بعدد (16 ) لاعبة بعد اعداد تمرينات القوة الخاصة خلال فترة دوام البرنامج (10) أسابيع وبواقع (36) وحدة تدريبية، زمن الوحدة التدريبية ساعة ونصف .

بدH المنهاج التدريبي بتاريخ 26/4/ 2011 الموافق يوم الثلاثاء وانتهى بتاريخ 26/7  

واستخدمت الباحثة الحقيبة الإحصائية spss لمعرفة الفروقات بين الاختبارات القبلية والبعدية لذا أظهرت نتائج الاختبارات مستوى متطور لكهربائية العضلة للذراعين وقد توضح ذلك من خلال أعلى كهربائية ومعامل الجذر ألتربيعي لكهربائية العضلة ومساحة تحت المنحى.كما اظهرت مستوى متطور لكهربائية العضلة الرباعية للفخذ وقد توضح ذلك من خلال أعلى كهربائية ومعامل الجذر ألتربيعي لكهربائية العضلة ومساحة تحت المنحى.لذا توصي الباحثة باستخدام التخطيط الكهربائي العضلي لتقيم مستوى القدرات البدنية وخصوصا أشكال القوة العضلية .
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Abstract Search
In order to understand the variables that accompany the muscle during training muscle strength on came the importance of research, which is the disclosure of the practical aspects and knowledge of the process of training to suit the nature of science and its importance in the field of training handball, so the study aimed to know the impact of strength training for each variable electric (crest of the wave, expanded the wave, the rate of the square root) via a EMG                                                 .        The researcher used the experimental method on a sample number (16) player after the preparation of special strength exercises during the duration of the program (10) weeks, and by (36) and unit training, unit training time and a half hours.                                                                 
Curriculum began on 04.26.2011 approved on Tuesday and ended on 26/7. 
The researcher used the bag statistical spss to know the differences between the tests before and after, so results of the tests the level of advanced electrical muscle of the arms may explain this through higher electric and coefficient of the square root of electric muscle and area of ​​under-oriented. Also showed the level of advanced electric quadriceps of the thigh may show through the top electric coefficient and the square root of power and area under the muscle oriented researcher therefore recommends using the ECG to assess the level of muscular physical abilities, especially forms of muscular strength.                                        
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